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REVISTA PRESEI 
 

 Dezvăluiri incendiare ale FSLI, în urma boicotului simulării examenului de evaluare națională: 'S-au făcut 
presiuni'! Ce s-ar fi întâmplat cu elevii 
Reprezentanţii Federaţiei Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) spun că în puţine unităţi de învăţământ din 
cele peste o mie anunţate iniţial a fost boicotată simularea examenului de evaluare naţională, acuzând că au 
existat presiuni asupra sindicaliştilor, fiind cazuri în care elevii au fost duşi la alte şcoli să dea examenul sau au fost 
aduşi pentru supraveghere profesori care nu sunt membri FSLI sau care se află la pensie. Până la momentul 
transmiterii acestei ştiri, FSLI nu are o centralizare finală a numărului de unităţi de învăţământ unde a fost 
boicotată această simulare. 
Prim-vicepreşedintele FSLI , George Purcaru, a declarat luni, pentru News.ro, că boicotarea simulării examenului 
de evaluare naţională nu a putut avea loc la toate cele 1.100 de unităţi de învăţământ aşa cum se anunţase, din 
cauza numeroaselor presiuni la care au fost supuşi sindicaliştii. 
 “Au fost făcute foarte multe presiuni pe colegii noştri. Au fost schimbate comisiile, avem informaţii că la unele 
şcoli au fost luaţi elevii şi duşi la alte unităţi să dea examenul. Au fost aduşi alţi oameni în şcoală pentru 
supraveghere din alte părţi, fie care nu sunt membri de sindicat, dar cei mai mulţi dintre aceştia erau pensionari”, 
a afirmat George Purcaru. 
El a menţionat că, din informaţiile primite până la acest moment, a fost boicotată simularea examenului de 
evaluare naţională în 14 unităţi de învăţământ din judeţul Harghita şi în 9 din judeţul Prahova. 
Prim-vicepreşedintele FSLI a mai spus că nu au fost strânse încă informaţii din toate judeţele şi că o centralizare 
finală a numărului de unităţi în care a fost boicotată simularea examenului de evaluare naţională va fi realizată 
spre sfârşitul acestei zile. De asemenea, conducerea FSLI va stabili şi calendarul de acţiuni pentru perioada 
următoare, dorind să continue negocierile pentru îndeplinirea revendicărilor. 
FSLI anunţase la finalul săptămânii trecute că membrii de sindicat din 1.100 de unităţi de învăţământ din 28 de 
judeţe şi din municipiul Bucureşti au decis să nu participe la simularea examenului de evaluare naţională care se 
desfăşoară în perioada 5-7 martie 2018". 
Solicitările sindicaliştilor transmise şi celor două Camere ale Parlamentului sunt: soluţionarea problemei privind 
reîncadrarea personalului didactic după intrarea în vigoare a Legii – cadru nr. 153/2017 privind salarizarea 
personalului plătit din fonduri publice; majorarea salarială de la data de 1 martie 2018 să nu fie condiţionată de 
comasări de unităţi de învăţământ, disponibilizări de personal şi de tăieri ale unor drepturi salariale legale; 
creşterea costului standard per elev/preşcolar pentru cheltuielile materiale, astfel încât părinţii să nu mai fie 
nevoiţi să aducă bani de acasă pentru dotarea claselor; rezolvarea modului de calcul al sporurilor şi 
indemnizaţiilor care li se cuvin salariaţilor din sistemul educaţional; rediscutarea grilei de salarizare pentru 
personalul didactic, având în vedere că această categorie socio – profesională are coeficienţi de ierarhizare situaţi 
în pătrimea inferioară; modificarea Regulamentului – cadru privind stabilirea locurilor de muncă, a categoriilor de 
personal, mărimea concretă a sporurilor pentru condiţii de muncă, precum şi condiţiile de acordare a acestora 
pentru personalul din familia ocupaţională "ÎNVĂŢĂMÂNT”, aprobat prin H.G. nr. 34/2018, care, prin conţinutul 
său, discriminează personalul nedidactic din învăţământ, căruia nu i se aplică; acordarea dreptului personalului 
didactic de a fi pensionat, la cerere, cu 3 ani înainte de împlinirea vârstei standard de pensionare, fără diminuarea 
cuantumului pensiei. 
Ministerul Educaţiei Naţionale organizează, în perioada 5 - 7 martie 2018, la nivel naţional, simularea Evaluării 
Naţionale pentru elevii clasei a VIII-a, la care sunt aşteptaţi să participe cei aproape 180.000 de elevi înscrişi în 
clasa a VIII-a la începutul anului şcolar 2017-2018. 
"Boicotul nu este o soluţie! Facem un apel la cadrele didactice, care tocmai au primit o creştere salarială de 20%, 
începând cu 1 martie 2018, să nu îi afecteze pe elevi prin demersuri radicale. Aceştia se află în faţa primei lor 
simulări de examen, iar impactul emoţional asupra lor este unul puternic", le-a transmis sindicaliştilor Ministerul 
Educaţiei, potrivit News.ro. 
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De asemenea, ministrul Educaţiei Naţionale, Valentin Popa, le-a reamintit reprezentanţilor sindicali că sunt în plin 
proces de renegociere a contractului colectiv de muncă şi, potrivit prevederilor acestuia, sindicatele s-au angajat 
să nu declanşeze conflicte de muncă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Educaţiei: Evaluarea naţională nu a putut avea loc în 25 de şcoli 
Ministrul Educaţiei, Valentin Popa, a declarat luni că profesorii au dreptul să protesteze, dar acest protest “nu 
trebuie să ducă la o suferinţă asupra elevilor”, afirmând că, dacă boicotul profesorilor este un conflict de muncă, 
atunci "nu prea s-a respectat legislaţia în vigoare legată de conflictul de muncă". El a precizat că evaluarea 
naţională nu a putut avea loc în 25 de şcoli din cinci judeţe. 
" În realitate, astăzi, nu s-a putut susţine evaluarea naţională în 25 de şcoli. Este vorba despre 14 şcoli în judeţul 
Harghita, despre opt şcoli în judeţul Prahova şi câte o şcoală din judeţele Buzău, Ialomiţa şi Arad. (...) Dacă 
boicotul acesta este un conflict de muncă, atunci mă gândesc că nu prea s-a respectat legislaţia în vigoare legată 
de conflictul de muncă. Dacă nu e conflict de muncă, atunci este neîndeplinirea sarcinilor de serviciu şi poate să 
urmeze o cercetare disciplinară”, a declaratb Valentin Popa. 
Ministrul susţine că ar putea fi vorba despre „o problemă disciplinară” şi nu a înţeles dacă suntem în faţa unui 
conflict de muncă. 
„În mod evident, trebuie să clarificăm acest lucru pentru că eu nu am înţeles dacă suntem în faţa unui conflict de 
muncă în care trebuia să respectăm nişte termene, faptul că un contract colectiv de muncă este în renegociere şi 
prin semnătura liderilor de sindicat s-au angajat să nu deschidă conflict de muncă în perioada de 60 de zile, cât 
este renegocierea, sau nu este conflict de muncă, şi atunci înseamnă că este o problemă disciplinară”, a continuat 
el. 
El spune că profesorii au dreptul să protesteze, dar protestul “nu trebuie să ducă la o suferinţă asupra elevilor”. 
”Profesorii au dreptul să protesteze, dar acest protest nu trebuie să ducă la o suferinţă asupra elevilor. Nu pot fi 
împiedicaţi să susţină cel mai importanmt examen al vieţii. Pot să protesteze şi pot să solicite revendicări când 
doresc dar nu să afecteze activitatea elevilor”, a declarat Valentin Popa. 
Cadrele didactice, membre de sindicat din 1.100 de unităţi de învăţământ, au optat să boicoteze simularea 
examenului de evaluare naţională, care are loc în perioada 5-7 martie 2018, a anunţat duminică FSLI, precizând că 
angajaţii din educaţie au recurs la această formă de protest din cauza nemulţumirilor majore şi a lipsei de răspuns 
din partea Guvernului, dar şi a liderilor celor două Camere din Parlamentul României, la solicitările lor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Deputații au dezbătut moțiunea simplă pe teme de educație, depusă de PNL 
Documentul, intitulat "Educați România, nu o pesedizati!" solicită demisia ministrului Valentin Popa. 
Opoziția îl acuză pe ministrul Educației că închide școli, politizează învățământul și îi umilește pe profesori. 
În replică, ministrul Valentin Popa a citat în plen 53 de măsuri din programul de guvernare și a calificat moțiunea 
drept un act simplist, cu atacuri și etichetări gratuite. 
Votul asupra moțiunii se va da miercuri. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Bani în plus pentru poliţişti şi jandarmi. Carmen Dan vrea plata orelor suplimentare pentru angajaţii 
Ministerului Afacerilor Interne 
Ministrul de Interne a anunţat, luni, că MAI consideră necesară introducerea plăţii orelor suplimentare pentru 
angajaţii din subordine, Carmen Dan precizând că, dacă amendamentele care prevăd acest lucru, sunt adoptate în 
Parlament, primele plăţi vor putea fi făcute în iulie 2018. 
"Am mai avut discuţii cu colegul meu, ministru al Justiţiei. O să vedeţi că există o zonă susţinută şi sprijinită în plan 
parlamentar şi aflată sub coordonarea ministerului Justiţiei. În perioada următoare se va discuta în Parlament 
OUG 92/2017 privind salarizarea personalului bugetar din fonduri publice. Am avut discuţii cu preşedintele 
Camerei Deputaţilor pentru susţinerea unor amendamente. Considerăm oportum ca intervenţiile în zona salarizării 
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MAI să vizeze introducerea posibilităţii salarizării orelor suplimentare, pentru poliţişti şi jandarmi. Deficitul de 
personal cu care ne confruntăm este de aproape 24.000 de angajaţi", a declarat, luni seară, Carmen Dan. 
Ministrul Afacerilor Interne a mai precizat că, în prezent, potrivit legii, orele suplimentare nu se compensează 
decât cu timp liber, iar de foarte multe ori, acest lucru este practic imposibil, din cauza deficitului de personal din 
structurile MAI. Carmen Dan a mai spus că, dacă respectivele amendamente vor fi promovate şi adoptate în 
Parlament, mecanismul ar putea funcţiona din luna aprilie, primele plăţi pentru orele suplimentare urmând a fi 
făcute în iulie 2018. 
"Acordarea indemnizaţiei de 10% pentru jandarmi care va intra în vigoare din luna aprilie 2018 şi sper ca şi acest 
amendament va fi susţinut în Parlament", a mai arătat Carmen Dan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Modificări importante la Codul Penal: Împăcarea NU mai înlătură răspunderea penală 
Proiectul de lege prin care agresorul asupra unui membru al familiei nu mai este exonerat de vină în cazul 
împăcării cu victima, iniţiat de PNL, a fost adoptat luni tacit de plenul Senatului. Camera Deputaţilor este 
fordecizional la această propunere legislativă. 
Potrivit actualelor prevederi ale Codului penal, ”împăcarea înlătură răspunderea penală” în cazul violenţei asupra 
unui membru al familiei, iar iniţiatorii actualului proiect legislativ susţin că această posibilitate este folosită în 
detrimentul victimelor. 
”De multe ori, victimele violenţei domestice renunţă să se ducă până la capăt demersurile juridice prin care s-ar 
putea proteja de violenţă. Motivele pentru acceptarea unor astfel de stări de lucruri sunt multiple, dar ele întreţin 
un mediu defavorabil victimelor şi care pot predispune la recidivă şi chiar la violenţă în formă continuată din 
partea agresorului, cu consecinţe grave şi faţă de eventualii minori din familie, care fie sunt, la rândul lor, victime 
ale violenţei în familie, fie sunt martori traumatizaţi”, se arată în expunerea de motive. 
Iniţiatorii susţin că, dacă legea nu îi pedepseşte pe agresori, aceasta ajunge „să nu mai fie un instrument adecvat 
pentru a apăra victimele”. 
”Dacă legea nu este fermă în a-i descuraja ori pedepsi, de la caz la caz, pe agresori, ea riscă să nu mai fie un 
instrument adecvat pentru a apăra victimele. Posibilitatea prevăzută acum de Codul penal ca agresorul să se 
împace cu victima menţine riscuri majore pentru aceasta din urmă de a fi în continuare abuzată şi agresată, dar 
expune şi alte persoane riscurilor de a cădea victime unui agresor care ştie că are la îndemnână portiţa împăcării”, 
se mai arată în expunerea de motive. 
Proiectul a fost iniţiat de deputaţii PNL Adriana Săftoiu, Tudoriţa Lungu şi Gabriel Andronache şi susţinut de alţi 56 
de parlamentari PNL, PSD, ALDE, USR şi ai minorităţilor naţionale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Augustin Lazăr iese la rampă cu CRITICI DURE: 'Legile Justiţiei ALUNGĂ magistraţii' 
Procurorul general Augustin Lazăr critică aspru, într-un interviu pentru Digi24, modificările aduse legilor justiţiei, 
în special cele referitoare la pensionarea mai rapidă şi la înăsprirea răspunderii magistraţilor. Potrivit acestuia, 
există schimbări care, împreună, îi vor încuraja pe magistraţi să plece mai repede la pensie, lăsând fără judecători 
şi procurori mai multe instanţe şi parchete, spune el. 
"Nimeni nu se ofensează că magistrații fac propuneri de lege ferenda, atunci de ce s-ar ofensa dacă exprimă și 
public această dorință, într-un limbaj elevat, neofensator? Aș dori să vă spun că magistrații au cultura vorbitului în 
contradictoriu, vorbesc în contradictoriu ca și cultură profesională, nu ca și contre cu – aparent - media. Este o 
exagerare, cred, a media - are propriile standarde și valori. Noi când ne exprimăm un punct de vedere, am reflecat 
asupra lui, ne întemeiem pe niște argumente profesionale, pe jurisprudența pe care o știm, pe doctrina pe care o 
știm, pe jurisprudență internațională și am dori ca lucrurile să evolueze pozitiv, în sensul ca ordinea de zi să fie 
orientată spre bine, nu spre rău. Spre exemplu, spre a lipsi de instrumente organele judiciare care trebuie să 
combată fenomenul criminal.", a declarat procurorul general al României. 
"Acest impact a fost sintetic exprimat de CSM atunci când a făcut calculele respective și a estimat că până la 
sfârșitul lunii ianuarie 2018 ar avea vocație la pensionare, dacă noile legi ar intra în vigoare, 747 de procurori, ceea 
ce ar reprezenta ceva mai mult decât o o treime din Ministerul Public, şi 1400 şi ceva, aproape 1500 de judecători. 
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Aceasta ar fi o ofertă de nerefuzat de un magistrat care are aceste condiții: vrei să mergi la pensie cu o pensie mai 
mare decât salariul, sau vrei să rămâi și să muncești și să pierzi totul? Fiindcă, în aceste condiții de răspundere, s-
ar putea să nu convină multor magistrați să-și continue activitatea. Că în România ar fi un număr mai mare de 
judecători și procurori raportat la populație – dar noi trebuie să facem niște studii care trebuie să fie raportate la 
volumul de activitate pe care îl avem în lucru. Va rog să observați că, spre exemplu, anul trecut, Ministerul Public 
român a avut pe rol circa 1,7 milioane de dosare de soluționat, ceea ce reprezintă un volum enorm. Din acest 
volum mare au fost soluționate jumătate de milion, 533.000 de dosare, în condițiile în care din schema 
Ministerului Public lipsește circa 13% și ceva, 14%. 300 și ceva, 400 de procurori lipsesc pentru că nu reușește 
Institutul Național ar Magistraturii să asigure fluxul necesar care să acopere pierderile din schema de funcționare, 
în condițiile în care unii ies la pensie, alți trec judecători.", a conchis procurorul general Augustin Lazăr. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CCR ar putea da decizia pe legea prin care parlamentarii pot avea calitatea de comerciant persoană fizică 
Curtea Constituţională a României ar putea pronunţa marţi o decizie în cazul sesizării formulate de preşedintele 
Klaus Iohannis cu privire la modificările aduse legii prin care parlamentarii, miniştrii, edilii, prefecţii şi şefii 
consiliilor judeţene pot avea calitatea de comerciant persoană fizică. 
 
Pe 7 februarie, CCR a amânat pentru data de 6 martie luarea unei decizii în acest caz. 
 
Potrivit informaţiilor publicate pe site-ul CCR, pe ordinea de zi a şedinţei de plen de marţi se află obiecţia de 
neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea Legii nr. 161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea 
transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în mediul de afaceri, prevenirea şi 
sancţionarea corupţiei, obiecţie formulată de preşedintele României. 
 
Pe 18 ianuarie, preşedintele Klaus Iohannis a trimis CCR o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru 
modificarea Legii nr. 161/2003. 
 
Legea transmisă la promulgare pe 30 decembrie are ca obiect de reglementare modificarea Legii nr. 161/2003 în 
sensul eliminării incompatibilităţii funcţiilor de deputat, senator, membru al Guvernului, prefect, subprefect, 
primar, viceprimar, primar general şi viceprimar al municipiului Bucureşti, preşedinte şi vicepreşedinte al 
consiliului judeţean cu calitatea de comerciant persoană fizică. 
 
"Prin modul în care a fost adoptată, dar şi prin conţinutul normativ, Legea pentru modificarea Legii nr. 161/2003 
privind unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în 
mediul de afaceri, prevenirea şi sancţionarea corupţiei este neconstituţională întrucât încalcă prevederile art. 1 
alin. (3), ale art. 11 alin. (1), ale art. 65 alin. (2) lit. j), ale art. 75 alin. (1) şi alin. (5) raportat la art. 105 alin. (2) şi ale 
art. 148 alin. (4) din Constituţie", arăta şeful statului în sesizarea adresată CCR. 
 
Preşedintele Iohannis invoca motive de neconstituţionalitate extrinsecă. Astfel, el afirma că prin articolul unic pct. 
1 din legea dedusă controlului de constituţionalitate se abrogă dispoziţiile art. 82 alin. (1) lit. e) din Legea nr. 
161/2003, ce instituie incompatibilitatea între calitatea de deputat şi senator şi calitatea de comerciant persoană 
fizică. 
 
Şeful statului sublinia că, având în vedere că se reglementează într-o materie ce ţine de statutul deputaţilor şi al 
senatorilor, această prevedere ar fi trebuit adoptată în şedinţa comună a celor două Camere ale Parlamentului. El 
indica faptul că legea a fost respinsă de Senat, iar apoi a fost adoptată de Camera Deputaţilor, precizând că astfel 
a fost încălcată Legea fundamentală. 
 
În ceea ce priveşte incompatibilitatea funcţiei de primar, viceprimar, primar general, viceprimar al municipiului 
Bucureşti, preşedinte sau vicepreşedinte al consiliului judeţean cu anumite funcţii private, Iohannis arată că în 
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jurisprudenţa constituţională s-a stabilit că aceasta nu este o condiţie de eligibilitate, iar înlăturarea ei depinde de 
voinţa celui ales, care poate opta pentru una dintre cele două calităţi incompatibile. 
 
Astfel, el susţine că nu se poate îndeplini o funcţie publică ce obligă la transparenţa modului de utilizare şi 
administrare a fondurilor publice, dacă în acelaşi timp o persoană este angrenată şi în mediul de afaceri, întrucât 
cumularea celor două funcţii ar putea duce la afectarea intereselor generale ale comunităţii şi a principiilor care 
stau la baza statului de drept.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 ALERTĂ - Gabriela Firea anunță schimbări importante în PSD 
Comitetul Executiv Naţional (CExN) al PSD se reuneşte într-o şedinţă pregătitoare Congresului extraordinar din 10 
martie, în care Liviu Dragnea va cere votul de reconfirmare la şefia partidului. Gabriela Firea a anunțat, în acest 
context, că luni după amiază vor avea loc și alegeri pentru posturile de vicepreședinți și pentru postul de 
președinte executiv. 
„În partea a doua a zilei vor avea loc și alegeri pentru posturile de vicepreședinți și pentru postul de președinte 
executiv. Au fost mai multe voci care au vorbit despre faptul că nu erau necesare aceste alegeri, în condițiile în 
care toți vicepreședinții sunt în mandat. Pe de altă parte, președintele a explicat că nu este vorba despre epurări 
sau despre a scăpa de anumite persoane incomode, ci despre o schimbare de structură a Biroului Permanent 
Național și îl las pe dumnealui în ce constă aceste schimbări.”, a spus Gabriela Firea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ULTIMA ORĂ - Liviu Dragnea S-A RĂZGÂNDIT: Ce a decis preşedintele PSD pe votul de susţinere  
După CEX-ul PSD, Liviu Dragnea a declarat jurnaliştilor că la finalul săptămânii, partidul va organiza un nou 
Comitet Executiv. Întrebat  dacă va mai cere colegilor un vot de susţinere la şefia partidului, Dragnea a spus că 
probabil va renunţa, pe motiv că organizaţiile au votat rezoluţii, iar colegii au sugerat că nu ar fi nevoie de un 
astfel de demers. 
"I-am întrebat pe colegii mei si a fost părerea generală că nu e nevoie de asta. Au fost rezoluţii de susţinere din 
partea organizaţiilor. Colegii mi-au spus că nu e nevoie şi probabil că nu o să cer", a declarat Liviu Dragnea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Decizie fără precedent a României. Ministerul Sănătăţii a declanşat mecanismul de protecţie civilă şi cere 
ajutorul UE în criza imunoglobulinei 
Ministerul Sănătăţii (MS) anunţă, luni seara, că a luat decizia de a declanşa mecanismul european de protecţie 
civilă pentru asigurarea cantităţii de imunoglobulină necesară pentru tratamentul populaţiei. 
"Având în vedere discontinuităţile apărute începând de anul trecut în aprovizionarea cu imunoglobulină umană, 
Ministerul Sănătăţii a luat decizia pentru declanşarea Mecanismului European de protecţie civilă. Deciza a fost 
aprobată de premierul României. Declanşarea acestui mecanism se realizează în baza Deciziei 1313/2013 a 
Parlamentului şi Consiliului European, în vederea asigurării cantităţii necesare de imunoglobulină umană pentru 
tratamentul pacienţilor români", anunţă Ministerul Sănătăţii, într-un comunicat de presă remis luni seară 
MEDIAFAX. 
 
Minsterul Sănătăţii mai anunţă că a informat Punctul Local Naţional al mecanismului european de protecţie civilă 
din cadrul Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă despre această decizie şi despre necesitatea ca 
această instituţie să solicite sprijinul statelor membre ale Uniunii Europene pentru furnizarea în România a 
cantităţilor de imunoglobulină disponibile în alte state europene. 
 
Demersurile pentru achiziţionarea imunoglobulinei vor fi realizate de către Compania Naţională UNIFARM SA, 
care va acoperi şi costurile. 
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Discontinuităţile în aprovizionarea cu imunoglobulină au fost generate de retragerea de pe piaţă a producătorilor 
care asigurau peste 80% din necesar. 
"În ciuda eforturilor depuse de Ministerul Sănătăţii în anul 2017, inclusiv eliminarea taxei clawback pentru 
imunoglobulină prin adoptarea de către Guvernul României a Ordonanţei de urgenţă nr. 100 /2017 pentru 
completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 77/2011 privind stabilirea unor contribuţii pentru finanţarea 
unor cheltuieli în domeniul sănătăţii, de scutire de la plata contribuţiei trimestriale a medicamentelor derivate din 
sânge uman sau plasmă umană, în prezent continuă criza de imunoglobulină pe piaţa din România, cu impact vital 
asupra vieţii pacienţilor diagnosticaţi cu imunodeficienţe primare, boli auto-imune, boli neurologice etc", mai 
arată Ministerul Sănătăţii. 
„Am epuizat toate variantele de rezolvare pe termen scurt a lipsei de imunoglobulină în spitale, aşa că am decis să 
declanşăm Mecanismul European de protecţie civilă, instrument creat pentru a rezolva astfel de situaţii”, a 
declarat Sorina Pintea, ministrul Sănătăţii. 
În urmă cu două săptămâni, Sorina Pintea declara că 200 de fiole de imunoglobulină subcutanată pentru copii cu 
imunodeficienţe primare urmează să ajungă în ţară la începutul lunii martie, precizând că zilnic se fac presiuni 
asupra producătorilor pentru livrarea acestor medicamente. 
Mecanismul UE de protecţie civilă acţionează împreună cu finanţarea UE în domeniul ajutorului umanitar pentru a 
răspunde necesităţilor care apar în urma unui conflict sau a unei catastrofe, potrivit informaţiilor de pe site-ul UE. 
În prezent, mecanismul include cele 28 de state membre ale UE, plus Islanda, Muntenegru şi Norvegia. Fosta 
Republică Iugoslavă a Macedoniei este pe punctul de a-şi reînnoi adeziunea. Turcia şi Serbia se pregătesc să 
devină membre ale mecanismului şi au semnat de curând acorduri în acest sens. Ofertele de ajutor ale 
participanţilor se adaptează la nevoile ţării afectate. 
Imunoglobulina este o substanţă obţinută din plasma sanguină umană. Această plasmă, în urma prelucării, 
conţine anticorpi care protejează organismul împotriva bolilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gripa face ravagii, în România: Bilanţul deceselor a ajuns la 79 
Alte şase persoane - patru femei şi doi bărbaţi cu vârste cuprinse între 46 şi 70 de ani - au murit din cauza gripei, 
numărul total al deceselor din cauza virusului gripal ajungând la 79. Două dintre victime sunt din Bucureşti, iar 
alte două din judeţul Prahova. 
Conform datelor transmise luni de Centrul Naţional de Supraveghere şi Control al Bolilor Transmisibile (CNSCBT), 
toate cele şase persoane aveau şi alte afecţiuni şi nu erau vaccinate atigripal. 
Victimele sunt o femeie în vârstă de 65 de ani şi o alta de 68 de ani, din Bucureşti, în cazul cărora a fost confirmat 
virusul gripal tip A, respectiv virusul tip B, un bărbat în vârstă de 53 de ani din judeţul.Bihor, confirmat cu virus 
gripal tip A, o femeie de 50 de ani din judeţul Sibiu, confirmată cu virus gripal tip B şi două persoane din judeţul 
Prahova - două femei de 46, respectiv 70 de ani, în cazul cărora a fost confirmat virusul gripal tip B. 
Numărul total al deceselor din cauza virusului gripal a ajuns la 79. 
(Sursa: stiripsurse.ro) 
 

 Corpul de Control, intervenţie în forţă într-o instituţie-cheie: Au fost sesizaţi procurorii - fapte GRAVE 
Corpul de Control al Guvernului intervine în forţă într-o instituţie-cheie din statul român. Mai mult, au fost sesizaţi 
şi procurorii pentru nereguli depistate la Oficiul pentru Combaterea Spălării Banilor, ca urmare a unei reclamaţii 
făcute de 6 dintre cei 7 membri. Aceştia au reclamat că preşedintele instituţiei i-a exclus din procedura de avizare. 
"Actul de control privind verificările efectuate la Oficiul Naţional de Prevenire şi Combatere a Spălării Banilor a 
fost înaintat organelor de cercetare penală în vederea cercetării posibilelor fapte de natură penală, situaţie în care 
devin incidente dispoziţiile art. 277 alin. (2) din Codul Penal, potrivit cărora „dezvăluirea, fără drept, de mijloace 
de probă sau de înscrisuri oficiale dintr-o cauză penală, înainte de a se dispune o soluţie de netrimitere în 
judecată ori de soluţionare definitivă a cauzei (...)”, constituie infracţiune", transmite Corpul de Control al 
Guvernului, conform mediafax. 
Neregulile ar viza forma în care s-a trimis regulamentul de funcţionare al Oficiului la Secretariatul General al 
Guvernului. "S-a constatat faptul că prin ordinul preşedintelui ONPCSB nr. 332/27.12.2017 au fost abrogate 
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Regulamentul privind organizarea şi desfăşurarea şedinţelor plenului ONPCSB precum şi Metodologia de analiză şi 
prelucrare a informaţiilor. Prin adoptarea acestor măsuri, membrii plenului ONPCSB, reprezentanţi ai instituţiilor 
care fac parte din organul colegial, cu excepţia preşedintelui acestuia, au fost excluşi din procedura de avizare de 
specialitate a documentelor Oficiului, din orice alte mecanisme care le permiteau emiterea de îndrumări cu privire 
la rezolvarea soolicitărilor adresate de instituţiile implicate în combaterea unui astfel de fenomen eminamente 
periculor (PÎCCJ, DNA , DIICOT) precum şi din activităţile de prelucrare a datelor şi informaţiilor conţinute în 
rapoartele de tranzacţii suspecte", se menţionează în raportul Corpului de Control al Guvernului. 
Verificările au fost demarate pe 11 ianuarie, după ce şase din cei şapte membri ai Oficiului au sesizat Secretariatul 
General al Guvernului (SGG), iar raportul datează din 15 ianuarie, fiind semnat de Bogdan Cosmin Ştefan, şef al 
Corpului de Control al Guvernului la acel moment. "Până la data verificărilor, preşedintele nu a întreprins nicio 
diligenţă legală pentru elaborarea şi supunerea spre aprobare printr-un nou Ordin a unui nou Regulament pentru 
organizarea şi desfăşurarea şedinţelor plenului Oficiului", se menţionează în documente. 
Potrivit documentelui, preşedintele Oficiului Daniel, Marius Staicu, ar fi declarat, pe 11 ianuarie, echipei de 
control că "nu se prevede în legislaţia actuală obligativitatea existenţei unui regulament deşi pentru o optimă 
funcţionare a oficiului" a propus şi convocat membrii plenului în data de 19.01.2018 pentru a discuta noul 
regulament, însă şedinţa a fost amanată având în vedere sesizarea membrilor către SGG şi necesitatea unui punct 
de vedere referitor la şedinţa din 27 decembrie, în care s-a dezbătut regulamentul. 
"Preşedintele era obligat să respecte dispoziţiile art 8 lit (l) din Regulamentul de organizare şi funcţionare 
aprobate prin HG nr 1599/2008, cu modificările şi completările ulterioare conform căruia <> atât pentru emiterea 
cât şi pentru abrogarea de acte normative, doar urmare a deciziei plenului. Pe cale de consecinţă, abrogarea la 
nivelul ONPCSB a unui regulament intern care defineşte şi statueaza rolul Plenului nu se poate realiza prin decizie 
unilaterală a preşedintelui Oficiului" se menţionează în documente. 
De altfel, în raport se menţionează că în decurs de 30 de zile de când au intrat în vedere completările la legea 
pentru şi sancţionarea spălării banilor- 9 iunie 2017- Oficiul ar fi trebuit să prezinte guvernului un nou regulament 
de organizare şi funcţionare.  Elena Hach (Parchetul General), Marius Vorniceanu,(Curtea de Conturi), Constantin 
Cătălin Radu (Ministerul Justiţiei), Mioara Pometcu (BNR), Ion Gogoescu (Ministerul Finanţelor) , Aura Socol (ASF) 
au sesizat Secretariatul General al Guvernului pe 10 ianuarie, ma 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viitorul în asigurările auto este reprezentat de „spionul din maşină“ care îţi poate reduce substanţial preţul 
Telematics, tehnologia de monitorizare a autovehiculelor, va fi elementul definitoriu în jurul căruia vor fi croite 
asigurările auto (Casco şi RCA) în viitorul nu foarte îndepărtat al pieţei locale de asigurări, au spus reprezentanţii 
industriei într-o conferinţă organizată de Biroul Asigurătorilor Auto (BAAR) şi Institutul de Studii Financiare (IFS). 
„Spionul din maşină“, aşa cum poate fi numit sistemul telematics, poate aduce şoferilor o reducere substanţială a 
primei plătite pentru poliţa RCA sau Casco dacă comportamentul lor în trafic este unul prudent. 
În prezent sunt puţini asigurători în piaţă care iau în calcul sistemele telematics în stabilirea primelor de asigurare 
auto, printre ei numărându-se Groupama şi Omniasig. 
Groupama a introdus în luna iulie a anului trecut o clauză numită „autocontrol“ care poate fi ataşată poliţelor 
Casco de peste 800 de euro pe an, plătiţi în 4 rate. Această clauză poate aduce o reducere de până la 40%. 
„Groupama Asigurări îi oferă clientului posibilitatea de a-şi reduce preţul politei Casco dacă este un şofer atent şi 
prudent. Practic, cu ajutorul unui dispozitiv telematics instalat pe maşină şi al unei aplicaţii mobile, clientul va 
putea să-şi evalueze permanent stilul de condus şi să vadă ce discount a acumulat, acesta variind între 20% şi 
40%“, a explicat Călin Matei, director general adjunct al Groupama. Pe de altă parte, Omniasig şi-a propus să 
atragă circa 3.000 de clienţi anul acesta pentru serviciul telematics, în principal din rândul companiilor. 
(Sursa: gandul.info) 
 

 La programul Rabla, doar vechituri cu ITP, propune Ministerul Mediului 
Proprietarii care vor să-și dea la casat mașinile vechi prin programul Rabla ar putea avea de îndeplinit o nouă 
condiție de anul acesta: vechiturile duse la Remat trebuie să aibă inspecție tehnică periodică valabilă. Deci să 
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poată circula pe drumurile publice. Altfel, nu va mai fi emis ecobonusul de 6.500 de lei pentru cumpărarea unui 
autoturism nou. Deocamdată, Ministerul Mediului a lansat propunerea în dezbatere publică. 
Fără inspecție tehnică periodică valabilă mașinile vechi nu vor mai putea fi duse la casat prin programul Rabla. 
Ideea i-a descumpănit pe mulți proprietari de mașini vechi. 
Specialişii în protecţia mediului spun că modificarea va lăsa fără rezolvare problema maşinilor abandonate în 
parcări. 
Responsabilii din Administrația Fondului de Mediu, care au propus modificarea, au și argumente. 
Acestea sunt considerate deșeuri, potrivit regulilor de mediu, iar proprietarii au obligația să le ducă la casat, spune 
șeful instituției. 
Reprezentanţii service-urilor auto spun că pentru cei care au maşini fără ITP ar fi prea costisitoare realizarea 
inspecţiei doar pentru ca apoi maşinile să fie date la casat prin programul Rabla. 
Ministrul Mediului estima recent că programele Rabla și Rabla Plus ar urma să înceapă în prima jumătate a lunii 
martie. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Startup-ul UiPath a devenit prima companie nouă românească din IT evaluată la un miliard de dolari 
Startup-ul UiPath, specializat în dezvoltarea de soluţii pentru automatizarea proceselor interne ale unei companii 
cu ajutorul roboticii, a obţinut o finanţare de 120 de milioane de dolari care a propulsat compania la o evaluare de 
peste un miliard de dolari, notează ZF. 
„UiPath a luat o finanţare serie B de 120 de milioane de dolari, rundă care îi catapultează evaluarea peste un 
miliard de dolari“, conform portalului portalului Techcrunch, care citează surse apropiate tranzacţiei. 
Astfel, UiPath a devenit primul „unicorn“ al industriei locale de IT, fiind singurul startup local de tehnologie care a 
reuşit să ajungă la o evaluare de un miliard de dolari în decurs de doar trei ani de la înfiinţare. 
Compania a luat ultima finanţare în aprilie 2017, în valoare de aproximativ 30 de milioane de dolari, care a evaluat 
compania fondată în Bucureşti România, acum cu sediul central la New York, la 109 milioane de dolari. „Cu alte 
cuvinte, valoarea companiei a crescut de 10 ori“, notează administratorii portalului. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Ce se va întâmpla la PNL după achitarea lui Ludovic Orban: Şeful partidului a făcut anunţul  
Ludovic Orban joacă tare după ce a fost achitat la Înalta Curte. Şeful PNL a dezvăluit ce se va întâmpla cu partidul 
în perioada următoare. Orban a declarat război celor de la PSD şi ALDE. 
"După doi ani de încercare grea am ieşit întărit. Sunt şi mai determinat şi mai hotărât, motivat să construiesc PNL 
alături de colegi ca alternativa de care are nevoie România", a tunat Orban care nu s-a oprit aici. 
"Să se facă diferenţa între PNL şi celelalte formaţiuni. Dacă majoritatea se vor comporta normal, România era azi 
mult mai departe. Nu mai trebuie călcată în picioare puterea judecătorească. Să se autoregreleze. Oamenii politici 
să nu intre cu bocancii în Puterea judecătorească", a încheiat Orban. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea şi Tăriceanu retrag proiectul iniţial destinat Casei Regale: Avea potenţiale riscuri de 
neconstituţionalitate/ Ce propune liderul PSD în schimb 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că pentru Palatul Elisabeta, Casa Regală nu ar trebui să plătească 
chirie, ci să îl primească în folosinţă, aşa cum se întâmplă şi cu alte ONG-uri care folosesc gratuit spaţii ale statului. 
”Eu nu vreau să plătească. Nu cred că e nevoie să plătească chirie. E vorba să aibă în folosinţă. Sunt foarte multe 
ONG-uri care folosesc gratuit spaţii ale statului”, a declarat Liviu Dragnea, întrebat fiind care ar trebui să fie chiria 
plătită de Casa Regală pentru Palatul Elisabeta. 
El a explicat şi motivele pentru care proiectul de lege referitor la statutul juridic al Casei Regale, iniţiat alături de 
preşedintele ALDE, a fost retras. 
„În ultimele săptămâni au fost discuţii dese cu reprezentanţii Casei Regale. Eu şi cu domnul Tăriceanu l-am 
desemnat pe domnul Gabriel Vlase, vicepreşedinte al Camerei Deputaţilor, să aibă întâlniri cu reprezentaţii Casei 
Regale, şi s-a ajuns la concluzia comună că proiectul de lege depus la Senat nu era fezabil şi avea potenţiale riscuri 
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de neconstituţionalitate. Împreună am făcut un nou proiect de lege, se pare că s-a şi depus la Cameră, prin care se 
înfiinţează o instituţie care va administra funcţionarea Casei Regale, pentru a evita orice risc de 
neconstituţionalitate şi pentru a fi ceva care să se poată şi aplica. Este convenit cu reprezentaţii Casei Regale lucrul 
acesta. Costurile din partea statului vor fi foarte mici şi cred că este o soluţie care va fi adoptată şi care va mulţumi 
pe toţi”, a precizat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PRAG discriminatoriu pentru ALĂPTAREA în public, consideră Salvaţi Copiii. Ce vârsta maximă trebuie să aibă 
bebeluşul pentru ca mama sa să nu fie amendată 
Salvaţi Copiii România reclamă faptul că în Senat se află un proiect legislativ privind protecţia mamelor care 
alăptează în spaţiul public, dar care s-ar adresa doar mamelor care alăptează copii care nu au împlinit 24 de luni. 
„În procesul legislativ al Senatului României, se află, din 14 februarie, o propunere legislativă privind alăptarea în 
spaţii publice. Salvaţi Copiii România consideră că acest proiect de lege răspunde nevoii de protecţie a mamelor şi 
copiilor lor împotriva oricărei forme de discriminare ori de încălcare a dreptului la hrană al copiilor, sancţionând cu 
amendă evacuarea dintr-un spaţiu public a mamei şi copilului, interzicerea în orice mod a alăptării sau refuzul de a 
furniza servicii unei persoane pe motiv că mama îşi hrăneşte copilul la sân”, se arată într-un comunicat remis, luni, 
de Salvaţi Copiii. 
Asociaţia reclamă însă faptul că proiectul prede protecţie doar pentru mamele care alăptează copiii de până la doi 
ani şi solicită Parlamentului să elimine din proiectul de lege această discriminare. 
„În forma actuală, propunerea legislativă se adresează exclusiv mamelor care alăptează, în spaţii publice, copii 
care nu au împlinit 24 de luni (copil alăptat de până la 24 de luni), lăsând de înţeles că, în sfera de protecţie a legii, 
nu sunt incluse şi situaţiile când copiii depăşesc această vârstă. Pornind de la recomandarea OMS de a fi 
încurajată hrănirea la sân până la împlinirea vârstei de 2 ani a copilului şi dincolo de această vârstă. Salvaţi Copiii 
cere Parlamentului României eliminarea discriminării, pe criteriul vârstei copiilor, din proiectul de lege privind 
alăptarea în spaţii publice”, se mai arată în comunicatul Salvaţi Copiii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Hidroelectrica nu renunță la GW făcuți în Parcul Național Defileul Jiului 
Compania spune că a oprit lucrările în conformitate cu decizia Curții de Apel dar că, în perioada următoare, va 
face toate demersurile legale pentru reluarea lucrărilor în Defileul Jiului. 
Compania Hidroelectrica, beneficiară a unui proiect de investiții în valoare de mai multe sute de milioane de euro 
ce presupune realizarea a două microhidrocentrale în incinta Parcului Național Defileul Jiului, nu renunță la 
proiect. Aceasta în pofida faptului că organizațiile de mediu contestă cu putere proiectul. Acesta a primit un vot 
de blam inclusiv din partea Justiției. 
La jumătatea lunii decembrie 2017, Curtea de Apel a anulat ambele autorizații de construire pentru complexul de 
hidrocentrale Bumbești- Livezeni (una emisă de județul Gorj, cealaltă de Hunedoara), complex construit de 
Hidroelectrica în mijlocul Parcului Național Defileul Jiului, site Natura 2000. 
”Hidroelectrica SA a informat executantul, Romelectro SA Bucuresti, cu privire la Hotărârea Curții de Apel 
București prin care au fost anulate Autorizațiile de construire și a dispus sistarea lucrărilor de execuție la „AHE a 
râului Jiu pe sectorul Livezeni-Bumbești". De la acea dată nu s-au mai desfășurat lucrări de construcție/conservare 
la acest obiectiv, lucru confirmat și de reprezentanții instituțiilor statului care au inspectat și verificat toate 
punctele de lucru ale amenajării. În prezent nu se execută lucrări, fiind inițiate doar demersurile de obținere a 
autorizației de construire pentru lucrările de punere în siguranță a obiectivului”, spune compania, într-un răspuns 
remis Digi24.ro. 
Modificările la proiect, un mister 
Modul în care proiectul, unul amplu, va fi modificat astfel încât acesta să nu mai fie nociv pentru mediu, este 
trecut sub tăcere de către companie. Care sunt soluţiile alternative ce pot fi adoptate astfel încât cele două 
microhidrocentrale, aflate la o distanţă de câţiva kilometri una de alta, să nu ditrugă ecosistemul? 
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Hidroelectrica spune că într-o primă etapă se vor parcurge demersurile necesare obținerii certificatelor de 
urbanism si ulterior autorizaţilor de mediu necesare punerii in siguranţă a lucrărilor deja efectuate. Compania 
spune că au fost efectuate 85% din lucrări şi că de aceea nu se poate renunţa. 
”Având în vedere strategia energetică a României, faptul că indicatorii tehnico-economici ai acestui obiectiv de 
investiții au fost aprobați prin HG nr.10/2003, prin HG 1297/2006 acesta fiind declarat "obiectiv de utilitate 
publică de interes național" și ținând cont de faptul că gradul de realizare este de circa 85%, Hidroelectrica va face 
toate demersurile legale necesare pentru reluarea lucrărilor în condiţiile legii şi punerea în funcţiune a 
obiectivelor din Defileul Jiului”, spune compania. 
Ce presupune proiectul 
Pe o lungime de aproximativ 30 de kilometri, între Bumbești și Livezeni, Hidroelectrica urma să realizeze un 
complex energetic cu o capacitate anuală de 259 Gwh, respectiv 1,3% din capacitatea actuală a companiei, de 
circa 19.700 Gwh. Proiectul presupunea realizarea a două centrale, un baraj în zona Livezeni, prize energetice, 
decantoare subterane, o galerie lungă de aproape 7 kilometri cu un diametru de trei metri, castele subterane 
înalte de zeci de metri. Totul într-o rezervație protejată din rețeaua Natura 2000. 
Contestațiile asociațiilor de mediu privesc nu numai neactualizarea studiilor de mediu după momentul la care 
România a devenit membru UE (fapt pentru care autorizațiile trebuiau puse in acord cu noua legislație a UE 
aplicabilă și în țara noastră), ci și avizul de gospodărire a apelor. 
”Avizul de gospodărire a apelor a fost ținut secret căci Apele Române niciodată nu postează avizele, nu le supun 
consultării publice, nu sunt ca acordurile de mediu, ci sunt secrete. Acesta a fost eliberat în 2005, fiind unul 
modificat al primului ce a fost acordat în 2003. Chiar nimeni nu a știut de acesta. Am aflat de acesta doar în 2017”, 
explică motivul nemulțumirii asociației biologul Călin Dejeu. 
Lucrările presupun îngroparea râului în subteran prin conducte uriașe la capătul căreia se găsesc turbinele 
producătoare de electricitate. Teama este că debitul lăsat la suprafață (numit de servitute) va fi atât de mic încât 
nu va mai permite supraviețuirea faunei sau florei. Deasmenea după deschiderea hidrocentralelor activitățile de 
rafting pe râu vor dispărea în totalitate. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Elevii vor primi fructe și legume proaspete 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretele de promulgare a trei legi, între care cea privind aprobarea 
Ordonanţei Guvernului nr. 13/2017 privind aprobarea participării României la Programul pentru şcoli al Uniunii 
Europene, scrie Agerpres. 
Această lege are ca obiect de reglementare aprobarea participării României la Programul pentru şcoli al UE, din 
perspectiva stabilirii măsurilor menite să permită aplicarea reglementărilor incidente ale Uniunii, corelativ 
obiectivelor politicii europene în domeniu. 
Mai exact, proiectul asigură aplicarea eficientă a măsurilor coerente în ceea ce priveşte acordarea de ajutoare din 
partea Uniunii Europene pentru furnizarea şi distribuţia de fructe şi legume proaspete, în special banane, de 
fructe şi legume prelucrate destinate copiilor din cadrul programului de încurajare a consumului de fructe şi 
legume în şcoli. 
Autorităţile competente la nivel local pentru aplicarea programului sunt consiliul judeţean şi/sau consiliul local 
care îşi asumă organizarea şi derularea procedurilor de atribuire a contractelor pentru achiziţia produselor. 
Totodată, consiliile judeţene şi locale sunt obligate să colaboreze şi să-şi distribuie responsabilităţile înainte de 
demararea programului conform procedurii aprobate prin hotărâre a Guvernului. 
Tot luni, şeful statului a semnat decretele pentru promulgarea Legii privind transmiterea unui teren din domeniul 
public al statului şi din administrarea Ministerului Transporturilor, aflat în concesiunea Companiei Naţionale de 
Căi Ferate "CFR"- S.A., în domeniul public al oraşului Teiuş şi în administrarea Consiliului Local al Oraşului Teiuş, 
judeţul Alba şi a Legii pentru aprobarea Ordonanţei Guvernului nr. 13/2017 privind aprobarea participării 
României la Programul pentru şcoli al Uniunii Europene.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Drepturile de autor, scoase de la obligativitatea contribuției la pensie 
Beneficiarii plăților pe Drepturi de Autor (DDA), majoritatea acestei categorii fiind formate din jurnaliști, ar putea 
fi exceptată de la plata CAS, asigurarea la Casa Națională de Pensii Publice urmând să devină facultativă. 
Măsură este prevăzută în ultimele propuneri de ”simplificare fiscală” prezentate la finele săptămânii trecute de 
către Ministerul de Finanțe. Cum vede ministerul asigurarea de sănătate a jurnaliștilor? Deși sunt asimilați 
persoanelor care obțin venituri din activități independente, Ministerul de Finanțe gândește un regim diferit al 
acestora față de alte categorii de persoane care înregistrează astfel de venituri, cum ar fi veniturile din activități 
de producție, comerț, prestări de servicii, veniturile din profesii liberale. 
Potrivit propunerilor MF, ”se analizează posibilitatea stabilirii unui mecanism pentru DDA (categorie distinctă de 
activitățile independente)...posibilitatea exceptării de la plata CAS....să se poată asigura facultativ la CNPP”.. 
În cazul asigurărilor de sănătate (CASS), ”se analizează posibilitatea reintroducerii mecanismului de reținere la 
sursă (atât pentru DDA-uri, cât și pentru veniturile din arendă și din asocieri cu persoane juridice)”. 
Ministerul de Finanțe susține că acest sistem ar prezenta chiar avantaje, anume ”posibilitatea asigurării 
facultative la CNPP”. În realitate noul sistem scutește plătitorii veniturilor din drepturi de autor de obligativitatea 
de a mai plăti contribuții sociale de pensii pentru angajați, după cum se intâmpla anul trecut. Asigurările de 
sănătate și pensii era reținute anul trecut la sursă, în cazul DDA. 
Ca urmare sumele nete vor fi menținute în cazul acestor contracte însă dacă beneficiarii plăilor vor dori să fie 
asigurați la Casa de Pensii vor trebui să verse din veniturile lor nete, acestea diminuându-se. 
Sistemul este diferit de cel gândit pentru celelalte categorii de persoane ce obțin venituri independente. În aceste 
cazuri, numite de Ministerul de Finanțe ”independenți”, se trece la sistemul de autoimpunere. 
”Calculul CAS se efectuează de către contribuabil–persoană fizică prin Declarația unică. Persoana fizică face 
evaluarea pentru încadrarea ca plătitor CAS, în funcție de venitul estimat pentru anul curent (independent de 
venitul realizat în anul precedent). 

 Dacă venitul net estimat pentru anul curent≥22.800lei–datorează CAS la un venit ales, dar nu mai mic 
decât nivelul salariul minim brut pe țară. O varinată încă discutată aici este plafonarea contribuțiilor la nivelul 
celui mai mare salariu din sectorul public, respoectiv 273.600lei/an. 

 Dacă venitul net estimat pentru anul curent este mai mic de 22.800lei–nu datorează CAS conform Codului 
fiscal (se poate asigura facultativ la CNPP). 
Pentru anul curent CAS se stabilește prin Declarația unică de catre contribuabil, prin aplicarea cotei de CAS (25%) 
la venitul ales.Plățile de CAS se efectuează oricând până la scadență (31 martie anul următor). Există posibilitatea 
de rectificare a declarației până la termenul de plată (până la 31martie). 
În cazul asigurărilor de sănătate sistemul este identic cu observația că asigurarea de sănătate se va plăti nu numai 
în cazul veniturilor din activități independente (execepție DDA) ci și a celor din cedarea folosinței bunurilor, 
agricultură, silvicultură, pisciclutură, asocieri ale persoanelor juridice etc. 
Noul mecanism de simplificare fiscal privind impozitul pe venit, CAS și CASS are în vedere cinci obiective 
principale: 

 Simplificarea obligațiilor declarative, prin depunerea unei singure declarații; 
 Un singur termen de plată, la 31 martie anul următor celui în care se realizează veniturile; 
 Posibilitatea de a efectua plăți pentru impozitul pe venit la venitul estimat pentru anul curent; 
 Evaluarea pentru încadrarea ca plătitor CAS și CASS în funcție de venitul estimat pentru anul curent; 
 Posibilitatea de rectificare a declarației până la termenul de plată. 

Simplificarea obligațiilor declarative 
Proiectul elaborat de MFP are în vedere comasarea, într-o declarație unică, a șapte declarații: D200 – veniturile 
realizate din România; D201 – veniturile realizate din străinătate; D220 – venitul estimat/norma de venit; D221 – 
norme de venit – agricultură; D600 – venitul bază pentru CAS; D604 – stabilire CASS persoane fără venit; D605 – 
stopare CASS persoane fără venit. 
Modificările fac referire și la termenul de depunere a declarației. Astfel, dacă pentru 2017, legislația prevedea 
două termene de depunere (31 ianuarie și 25 mai), de acum înainte va exista un singur termen de depunere 
pentru declarația unică: în 2018 – 15 iulie (definitivare an fiscal 2017 și estimare 2018), iar începând cu 2019 – 31 
martie (definitivare an fiscal precedent și estimare an curent). 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Comisia Europeană decide miercuri dacă sancţionează nouă ţări, inclusiv România, din cauza poluării aerului 
Comisia Europeană va decide miercuri dacă lansează ori nu procedurile de sancţionare a celor nouă state membre 
UE, printre care se numără şi România, evaluate în privinţa măsurilor de îmbunătăţire a calităţii aerului în zone 
urbane, afirmă surse europene citate de agenţia ANSA. 
Membrii Comisiei Europene vor decide miercuri eventualele sancţiuni, care ar urma să fie comunicate public joi, 
au declarat surse din instituţii europene citate de agenţia ANSA. 
Karmenu Vella, comisarul UE pentru Mediu, Afaceri maritime şi Pescuit, a amintit că membrii Comisiei Europene 
"au stabilit deja că va fi sesizată" Curtea de Justiţie a Uniunii Europene "dacă cele nouă state evaluate nu vor 
adopta măsurile adecvate". 
Comisia Europeană a anunţat oficial că va prezenta la jumătatea lunii martie rezultatele evaluării măsurilor 
prezentate de nouă state membre UE, inclusiv de România, în sensul îmbunătăţirii calităţii aerului, aceste ţări 
riscând declanşarea procedurilor de sancţionare. 
La sfârşitul lunii ianuarie, Comisia Europeană a somat România şi alte opt ţări europene să prezinte măsuri pentru 
diminuarea poluării aerului, în caz contrar urmând să fie lansate procedurile de sancţionare. Pe 30 ianuarie, la 
Bruxelles a avut loc o reuniune la nivel ministerial cu reprezentanţii a nouă ţări care nu respectă normele privind 
calitatea aerului. Cele nouă state membre - Cehia, Germania, Spania, Franţa, Italia, Ungaria, România, Slovacia şi 
Marea Britanie - riscă să fie vizate de proceduri de sancţionare din cauza depăşirii limitelor stabilite în cazul 
poluării aerului. 
"Actuala Comisie Europeană a transmis în mod substanţial că vrea să aibă acţiuni majore în lucrurile de 
importanţă majoră. Şi nu este ceva mai grav decât pierderea de vieţi omeneşti din cauza poluării. Protejarea 
cetăţenilor noştri reprezintă principala prioritate a preşedintelui Jean-Claude Juncker şi a întregului Colegiu de 
comisari, iar acest lucru trebuie să devină principala prioritate şi în statele membre, pentru guverne şi pentru 
toate ministerele responsabile, fie că sunt miniştrii Transporturilor, Energiei, Industriei, Agriculturii sau Finanţelor. 
Credibilitatea noastră comună depinde de acest lucru", a afirmat pe 30 ianuarie Karmenu Vella, comisarul UE 
pentru Mediu, Afaceri maritime şi Pescuit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ALEGERI în ITALIA. Rezultate EXIT-POLL: Mişcarea 5 Stele, pe primul loc, dar coaliţia lui Silvio Berlusconi speră 
să guverneze 
Formaţiunea populistă Mişcarea Cinci Stele se poziţionează pe primul loc în urma scrutinului parlamentar din 
Italia, dar coaliţia de centru-dreapta condusă de Silvio Berlusconi speră să poată forma viitorul guvern, arată 
rezultatele sondajelor efectuate la ieşirea de la urne. 
Partidul populist antisistem Mişcarea Cinci Stele (M5S) a obţinut între 29,5% şi 32,5% în urma scrutinului 
parlamentar desfăşurat duminică în Italia, conform sondajelor de opinie citate de postul RAI News şi de cotidianul 
La Repubblica. Pe locul doi se situează Partidul Democrat (PD, centru-stânga), cu un scor estimat a fi între 20% şi 
23%. 
Însă coaliţia condusă de fostul premier Silvio Berlusconi speră să poată forma viitorul guvern. Partidul Forza Italia 
(FI, centru-dreapta), condus de Silvio Berlusconi, este creditat cu 12,5%-15,5%, la egalitate cu formaţiunea de 
extremă-dreapta Liga Nordului (12,5%-15,5%), condusă de Matteo Salvini. Partidul naţionalist-conservator Fraţii 
Italiei (FdI), condus de Giorgia Meloni, ar urma să obţină între 3,5% şi 5,5%. 
Partidul Liber şi Egali (LeU) este creditat cu 3%-5%, formaţiunea +Europa ar urma să obţină 2%-4%, Noi cu Italia 
1%-3%, iar Mişcarea Civică Populară 1%-2%. 
Peste 40 de milioane de cetăţeni italieni au fost chemaţi la urne duminică pentru desemnarea membrilor 
Senatului şi Camerei Deputaţilor. Prezenţa la vot a depăşit nivelul de 70%. 
Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, a avertizat că în Italia există riscul izbucnirii unei crize 
politice grave din cauza eventualului rezultat neconcludent al scrutinului parlamentar. 
(Sursa: Mediafax) 
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